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Skolebestyrelsesmøde Nordenskov-Næsbjerg Skole 
 

Dato Onsdag den 11. oktober 2023 16:45-18.45 

Sted Nordenskov Skole – Personalerummet  

Mødeleder Árni 

Referent Anja 

Deltagere Martin S., Lisbeth, Heidi, Pernille, Martin P., Rasmus, Lisbeth, Charlotte, Per, Anja, Christian og Árni Afbud Claus og Gitte.  

 

Varighed  Indhold Formål Baggrund Bilag 

 1 Godkendelse af dagsorden At få godkendt dagsordenen.   

 
Dagsordenen er godkendt. 

 2 Status på: 

• Personale 

• Økonomi. 
 

At orientere om forventninger til 
personaletal og budgettal for 
skoleår 23/24 
 

Aftalt som årlig 
orientering jf. årshjulet. 

 

 
Árni gennemgik skolens samlede økonomi. 
Derefter fortalte Árni, at Næsbjerg er gået en klasse ned i indeværende skoleår, der er forventning om en klasseforøgelse til næste skoleår – 
der arbejdes derfor ud fra en kalkuleret formodning om, at økonomien på den baggrund næste år vil se bedre ud. 
I forhold til personalesituationen er den stabil. 
Anja fortalte om økonomien på Nordenskov, hvor den positive overførsel fra sidste år, skal bruges på legeplads. Processen herom er i gang. 
Der skal laves en tilbudsindhentning ved tre leverandører. Den nuværende legeplads mangler legepladsinspektion – det vil ske i samme 
ombæring. Der vil blive taget kontakt til firmaet, der har leveret redskaberne, hvor der nu er råd – de er 8 år, garantien er 15 år. 
Personalesituationen er stabil. Skolen er gået en klasse op i dette skoleår. Sinem Øzcan blev ansat pr. 1. august, Anne-Mette Rimme er 
overgået fra at være delvis i skolen, delvist i SFO til at være udelukkende skolepædagog.  
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 3 Prioritering af økonomi – affødt af drøftelsen vedr. 
lejrskole på og/eller Züruck på det seneste møde.  
 

At vi får en fælles drøftelse vedr. 
lejrskolerammen. Her skeles der 
mellem lønrammen og 
budgetrammen.  
  

Aftalt drøftelse efter det 
seneste møde i 
bestyrelsen.  

 

 
Christian fortalte om økonomien bag lejrskolerne – blandt andet er der fra indeværende år tildelt hver enkelt elev 1200 kr. fremfor tidligere 
1000 kr. per elev. Derudover gives der også økonomi særskilt til lærerne, dette lå tidligere i det samlede beløb med de 1000 kr. pr. elev.  
 
Brug af klassekasser på lejrskoler blev drøftet. Pengene herfra må ikke bruges til selve turen, forplejning mm, men må bruges på indgange til 
oplevelser som Tivoli, Zoo mv., eller til at forsøde turen med en is eller lignende. Retningslinjerne skal meldes ud til de enkelte forældreråd. 
Skolerejser må gerne forældrefinansieres – derfor er det at opkræve penge til udlandsrejsen i 9. klasse efter reglerne. 
 
Det blev italesat, at beløbet til Züruck er forholdsvis højt. Der kan muligvis søges startkapital ved fonde for at projektet kan prøves af. 
Repræsentanter fra elevrådet deltager på næste møde for at præsentere deres tanker om Züruck eller et lignende tiltag. 
 
Til januar kigges der igen på driftsmidlerne, hvor der kan tages stilling til, om der er midler til initiativer, der kunne være spændende at tage 
fat på.  
 
 

 4 Børne – og Ungepolitikken  
  

At orientere bestyrelsen om den 
nye Børne – og ungepolitik der er 
vedtaget i Byrådet i sidste uge, 
samt give et indblik i vores 
implementering af politikken på 
Nordenskov-Næsbjerg Skole. 

Vi har tidligere givet 
høringssvar på politikken. 
Nu er den politisk 
vedtaget og vi skal 
implementere den lokalt.  
 
Skolebestyrelsen inviteres 
med d. 25. oktober 
og/eller d. 03. januar.  
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Árni orienterede om den nye Børne og ungepolitik i Varde Kommune. 
Nordenskov-Næsbjerg Skoles vision: At alle medarbejdere på skolen arbejder med en forankring i vores fælles børnesyn og at dette ses i 
tilgangen til arbejdet med læring, trivsel og chancelighed. 
Herefter fortalte Lisbet, Charlotte og Árni om det videre arbejde med Børne- og ungepolitikken på skolen. Der er blandt andet 
skoleudviklingsdage d. 25.10.23 og d. 03.01.24. Skolebestyrelsen inviteres med til skoleudviklingsdagene. 
 
Hjernen & Hjertet kobles ind i implementeringen. 
I de enkelte teams skal der arbejdes med, hvordan Børne- og ungepolitikken og børnesynet omsættes i forhold til læring, trivsel, 
chancelighed og deltagelsesmuligheder. 
 
Det blev forespurgt, hvem der efterfølgende har adgang til resultaterne af trivselsmålingerne. 
 

 5 Promovering af Nordenskov-Næsbjerg Skole – hvilken 
sætning beskriver os? Jf. oplægget fra før 
sommerferien.  
 

At promovere vores skole lokalt, 
men også udenfor distriktet.  

Udskrive en konkurrence i 
forhold til at udvikle den 
sætning der skal være 
vores i de kommende år 
og som beskriver vores 
skole.  
 

 

 
Árni præsenterede tankerne bag idéen om skolens kendetegn i én sætning for at promovere skolen – også udenfor distriktet. 
Det kan være et slogan eller et hashtag. Det blev aftalt, at vi beder om input til disse i Nøws, Nyhedsbrevet, Næsbjergs og Nordenskovs 
Facebookgrupper/hjemmesider og på Aula. Sideløbende hermed inddrages elevrådet og klasserne. Mellem de indsendte forslag trækkes der 
lod – vinderen heraf får en erkendtlighed for sin deltagelse. 
Der laves et opdrag til næste skolebestyrelsesmøde. 
Til næste møde skal vi kende dato for deadlines for materiale til Nøws og Nyhedsbrevet. 
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Hvem udtaler sig til pressen hvis bestyrelsen anmodes 
om dette? 
 

At vi er afklarede i forhold til 
hvem vi henviser til, i tilfælde af at 
Skolebestyrelsens holdning 
efterspørges.  
 

Blev bragt op på seneste 
møde – vi afklarer det på 
dette møde.  

 

 
Det blev aftalt, at det er Martin P. som skolebestyrelsesformand, der udtaler sig, hvis skolebestyrelsens holdning efterspørges. 
 

 7 Nyt fra: 
 

• Ledelsen 
 
 
 
 
 

  

• MED 
 

• Andet/Andre 
 

Fast punkt 
 
Sikker skolevej/trafiksituationen 
- opdatering. 
Medarbejdernes dag – fælles 
onsdag på matriklerne fra næste 
år?  
 

  

 
Fra ledelsen: Der bliver sendt 100.000 kr. i retning af Næsbjerg Skole i forhold til at forbedre sikker skolevej: bedre belysning ved 
fodgængerovergangen, herudover markering hvor eleverne krydser Trosmosevej eksempelvis ved rød asfaltmarkering.  
Der er et hængeparti i forhold til etablering af ladestandere ved Næsbjerg Skole. 
Medarbejdernes dag d. 5. oktober blev fejret med flag, rød løber, søde sager og skiltning. 
Skolebestyrelsen kan eventuelt komme med andre gode idéer til fejring af denne dag til næste år. 
 
MED: Procedure omkring sygemelding er blevet drøftet. Mobiltelefonbrug ved udlandsrejser. Der er blevet lavet velkomstfolder til vikarer, 
hvor der står forskellige praktiske informationer. 
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 9 Evt.  Fast punkt   

 
Der opfordres til, at man svarer alle, når man svarer på mails – eksempelvis de mails Árni sender ud med forespørgsler. Så kan hele 
bestyrelsen følge tråden.  
 
Der var spørgsmål til, hvorvidt døren for enden af klassegangen på Nordenskov Skole skal være låst om morgenen til kl. 7.55 som meldt ud 
på Stormødet. Det skal den ikke i øjeblikket, da der ikke er belysning langs bygningen, hvilket har betydning for de børn, som skal i SFO og 
bliver sat af ved børnehaven. 
 

 
Punkter til næste møde:  
 
Til november mødet: 
Ungdomsklub i Næsbjerg? Rasmus informerer om status med arbejdet i borgerforeningen. 
Elevrødder deltager: Fremlægger bl.a. deres tanker om Züruck. 
Juniorklub - åbningstider bl.a.  
Promovering af skolen - Til næste møde skal vi kende dato for deadlines for materiale til Nøws og Nyhedsbrevet.  
Princip evalueres jf. årshjulet.  
 
Underskrift: 
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Medlemmer i Skolebestyrelsen pr. 1. september 2023: 

• Martin B. Sølbeck - midtgaardsvej@gmail.com  

• Heidi K. Olesen – heidiolesen@hotmail.dk 

• Lisbeth Hedegaard Madsen – kragekaergaard@hotmail.com 

• Pernille Harpøth – pernille202@hotmail.com 

• Martin Pedersen – lykkensbo@adslhome.dk 

• Rasmus Sømod – rasmus.somod@gmail.com 

• Per T. Christensen – perchristensen1990@gmail.com  
 
Suppleant: 

• Janni Kjældgaard Frederiksen – jannikjaeldgaard@hotmail.com  
 
Medarbejderrepræsentanter:  

• Lisbet Larsen – Nordenskov Skole – lisb0895@vkskoler.dk  

• Charlotte Hungeberg – Næsbjerg Skole – char015b@vkskoler.dk  
 

Fra ledelsen deltager: 

• Anja D. Agerschou – Filialskoleleder Nordenskov Skole – aagb@varde.dk  

• Christian P. G. Bagge – Viceskoleleder Næsbjerg Skole – cbag@varde.dk  

• Gitte Lyhne – Leder af SFO og Juniorklub Nordenskov (Ad hoc) – gitl@varde.dk  

• Claus V. Jensen – Leder af SFO og Juniorklub Næsbjerg (Ad hoc) – claj@varde.dk  

• Árni Weihe – Skoleleder Nordenskov-Næsbjerg Skole – arnw@varde.dk  
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